
„Timpul nu mai are răbdare cu
oamenii  care  lucrează  în
Damen  Mangalia”:  Deputatul
Daniel  Georgescu  solicită
introducerea  de  URGENȚĂ  a
problemei  șantierului  pe
agenda CSAT
11 aprilie 2025 8:29

Într-o scrisoare deschisă adresată
Ministerului  Economiei,
Digitalizării,  Antreprenoriatului
și Turismului – ministrului Bogdan-
Gruia Ivan și Ministerului Apărării
Naționale  –  ministrului  Angel
Tîlvăr,  deputatul  PSD  Daniel
Gheorghe  Georgescu,  din
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Circumscripția  electorală  nr.  14
Constanța  solicită  introducerea
subiectului  Șantierului  Naval
Mangalia  ca  obiect  strategic  pe
agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor  despre  investițiile
militare ale României.
Stimați domni miniștri,

Mă  adresez  dumneavoastră  public  pentru  a  încerca  să
aducem împreună clarificări și soluții pentru cei care
depind de Șantierul Naval Mangalia. Suntem într-o cursă
 contratimp în care miza sunt viețile oamenilor din
zonă.
Am fost împreună cu ministrul Economiei, domnul Bogdan-
Gruia Ivan, față în față,  cu lucrătorii din șantier în
luna ianuarie. Mă interesează direct soarta zonei de sud
a  județului Constanța și încerc să stau de vorbă cu
toți cei implicați.

Am văzut recent că discuțiile cu compania Damen s-au deblocat
prin comanda către șantierul din Galați și e important să știm
dacă statul român a pus pe masă și subiectul Șantierului de la
Mangalia unde compania Damen este încă implicată.

De aceea, având în vedere că situația șantierului Mangalia
continuă să genereze o problemă socială și economică pentru
toată zona de sud a județului Constanța; având în  vedere și
oportunitatea ca România să rămână un jucător major pe piața
construcției de nave, oportunitate pe care nu o putem pierde;
pentru că timpul nu mai are răbdare cu oamenii care lucrează
în șantier și familiile acestora, vă solicit să comunicați
public și angajaților Șantierului:



Cum afectează investiția de la Galați, discuțiile cu
compania Damen despre Șantierul de la Mangalia?
Care este stadiul discuțiilor cu posibilii investitori,
discuții  anunțate  acum  2  luni  privind  preluarea
Șantierului  din  Mangalia?
Ați fixat un termen până la care statul va redeveni
acționar majoritar al Șantierului Naval Mangalia?
Să explicați dacă comenzile de nave militare pot fi
reorientate și către șantierul din Mangalia?

De asemenea, ca soluții necesare imediate, vă mai solicit:

să introduceți subiectul Șantierului Naval Mangalia ca
obiect  strategic  pe  agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor despre investițiile militare ale României.
să formați un grup de lucru permanent interministerial
care să ia în discuție soluțiile pentru Șantierul Naval
Mangalia  și  pentru  refacerea  economică  a  sudului
județului  Constanța.

Cu speranța unor pași înainte făcuți cât mai rapid și cu
credința că statul român va reuși să salveze acest obiectiv
strategic, aștept răspunsul dvs. cât mai grabnic.

Ministrul Apărării a discutat
cu  președintele  Grupului
Damen  despre  modernizarea
Forțelor Navale Române
11 aprilie 2025 8:29
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Ministrul român al Apărării, Angel
Tîlvăr,  s-a  întâlnit  la  sediul
Ministerului  Apărării  Naționale
(MApN)  cu  președintele  grupului
Damen,  Kommer  Damen,  acest  grup
fiind  unul  dintre  posibilii
furnizori de nave de luptă pentru
România.
„M-am  întâlnit  astăzi,  la  sediul  Ministerului  Apărării
Naționale,  cu  domnul  Kommer  Damen,  președintele  Grupului
Damen, companie care are o prezență importantă în România.

Modernizarea Forțelor Navale Române reprezintă o prioritate
strategică  pentru  MApN,  ținând  seama  de  provocările  de
securitate din regiunea Mării Negre, care sunt amplificate de
contextul geopolitic actual, în care războiul de agresiune al
Federației Ruse împotriva Ucrainei intră în cel de-al patrulea
an.

Este  esențial  să  identificăm,  împreună  cu  partenerii
internaționali, cele mai eficiente soluții care să răspundă
cerințelor operaționale și provocărilor din acest important
mediu  de  acțiune.  Am  discutat,  în  acest  context,  despre
importanța transferului de tehnologie modernă și a cooptării
industriei românești de apărare în programele de înzestrare

https://editiadesud.ro/tag/angel-tilvar/
https://editiadesud.ro/tag/angel-tilvar/
https://editiadesud.ro/tag/kommer-damen/


care implică producția și mentenanța de echipamente pentru
forțele noastre navale.

De  asemenea,  am  subliniat  angajamentul  României  față  de
procesul de modernizare a Forțelor Armate, demonstrat prin
alocarea constantă a unui procent de 2% din PIB, începând cu
anul  2017,  ridicat  de  anul  trecut  la  2,5%”,  a  scris,  pe
Facebook, ministrul Angel Tîlvăr.
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